



Tax alert

Налоговый обзор



2019

Март / Апрель
March / April

Differentiation of functions of tax and customs authorities

The updated Article 52 of the Tax Code now clearly delineates the functions of tax and customs authorities in the field of tax relations, thereby consolidating the specific functionality of the administration of indirect taxes, in particular, the tax authorities shall administer the indirect taxes with respect to export and import of goods, works, services in mutual trade with the Eurasian Economic Union member states, the customs authorities shall administer the indirect taxes with the respect to the movement of goods across the customs border of the Eurasian Economic Union in the Kyrgyz Republic.

<http://cbd.minjust.gov.kg/act/view/ru-ru/111884?cl=ru-ru>

VAT

From July 1, 2019, a pilot project on implementation and application of VAT invoices in the form of an electronic document will launch. The participation in the project is voluntary. When switching to the electronic format of the invoice, the taxpayer is requested to register with the tax authorities as a participant of this pilot project.

<http://www.gov.kg/?p=131961&lang=ru>

Разграничение функций налоговых и таможенных органов

Обновленная статья 52 Налогового Кодекса теперь четко разграничивает функции налоговых и таможенных органов в сфере налоговых правоотношений, тем самым закрепив конкретный функционал администрирования косвенных налогов, в частности, налоговые органы администрируют косвенные налоги при экспорте и импорте товаров, выполнении работ, оказании услуг во взаимной торговле государств-членов ЕАЭС, таможенные органы администрируют косвенные налоги при перемещении товаров через таможенную границу ЕАЭС в Кыргызской Республике.

<http://cbd.minjust.gov.kg/act/view/ru-ru/111884?cl=ru-ru>

НДС

С 1 июля 2019 года стартует пилотный проект по формированию и применению счета – фактуры НДС в форме электронного документа. Проект носит добровольный характер. Налогоплательщику при переходе на электронный формат оформления счета-фактуры необходимо зарегистрироваться в налоговом органе, как участнику данного пилотного проекта.

<http://www.gov.kg/?p=131961&lang=ru>

Profit tax

The amendment to the Article 207 of the Tax Code provides for the right of the guarantee funds to deduct the amounts allocated to reserves to cover potential guarantee losses and losses.

<http://cbd.minjust.gov.kg/act/view/ru-ru/111891?cl=ru-ru>

Customs regulation

The Law of the Kyrgyz Republic dated April 24, 2019 № 52 "On customs regulation" was adopted in order to regulate customs legal relations not included in the scope of regulation of the Customs Code of the EEU. This law comes into force on May 15, 2019.

Agreement for avoidance of double taxation

The Parliament is considering the ratification of agreements on avoidance of double taxation with Turkmenistan and Czech Republic. Such agreements provide for tax "concessions" between the contracting countries in order to eliminate the unfair double "encumbrance" of taxpayers in two different tax jurisdictions.

In particular, the agreement with Czech Republic provides reduced rate of withholding tax on interests and dividends at 5%.

Налог на прибыль

Изменение в статью 207 Налогового Кодекса обеспечивает право гарантийным фондам относить на вычет из совокупного годового дохода суммы, направляемые в резервы на покрытие потенциальных гарантийных потерь и убытков.

<http://cbd.minjust.gov.kg/act/view/ru-ru/111891?cl=ru-ru>

Таможенное регулирование

Принят Закон КР от 24 апреля 2019 года № 52 «О таможенном регулировании» в целях урегулирования таможенных правоотношений, не включенных в сферу регулирования Таможенного Кодекса ЕАЭС. Данный закон вступает в силу с 15 мая 2019 года.

Соглашения об избежании двойного налогообложения

В парламенте рассматривается вопрос о ратификации соглашений об избежании двойного налогообложения с Туркменистаном и Чехией. Такие соглашения предусматривают налоговые «уступки» между договаривающимися странами в целях устранения несправедливого двойного «обременения» налогоплательщиков в двух разных налоговых юрисдикциях. В частности, в соглашении с Чехией предусматривается пониженная ставка налога на проценты и дивиденды 5%.